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ročník XX

Vážení spoluobčané,
uběhly 4 roky a končí volební obdo-

bí. Je asi čas bilancovat a hodnotit 
co se povedlo a nepovedlo. Nechci 
tímto zahlcovat první stranu zpra-
vodaje, který přináší naší obci infor-
mace již 20 let. Možná jen stručně. 
Mimo rozpočet obce se podařilo na 
dotacích navýšit rozpočet o více než 
40 mil. Kč, obec tyto finance investo-
vala bez úvěrů. Každý rok skončilo 
hospodaření obce s přebytkem, kte-
rý se ukládá na budoucí investice.  
V tomto se rozhodně neučíme od  
státu.

Rád bych poděkoval všem za spo-
lupráci v uplynulých 4 letech. Nerad 

bych na někoho zapomněl. Určitě 
by se celá práce neobešla bez kva-
litního zázemí úřadu obce a všech 
pracovníků. Jejich stav ve srovná-
ní s okolními obcemi je poměrně 
malý, ale odvádějí kvalitní a odbor-
nou práci. Dále bych poděkoval za 
práci DPS za pomoc s péčí o starší 
spoluobčany a pomoc při všech ak-
cích.

Uznání a díky patří i celému za-
stupitelstvu za věcná a konstruk-
tivní jednání a všem členům komisí  
a výborů.

Také bez práce členů Osvětové 
besedy a Svazu žen by se neobešla 

skoro žádná kulturní a společenská 
akce obce. A že to byly stovky hodin 
práce asi nemusím připomínat.

A určitě si zasloužíte poděkování 
Vy – všichni občané. Ne vždy se asi 
dařilo vše podle Vašich představ, 
ale ne vždy se dá vyhovět všem. Tak-
že děkuji za pochopení v situacích, 
když se musely hledat kompromisy.

Děkuji všem za spolupráci, za pro-
žité 4 roky, které doufám byly pozi-
tivní v rozvoji obce. 

Přeji Vám pěkný začátek podzimu.

Petr Mudra

INFORMACE Z ÚŘADU

•	 V pátek 31.10.2014 proběhne svoz plastového odpadu v pytlích.	Další	svozy	budou	probíhat	vždy	poslední	
pátek	v	měsíci.	Plastový	odpad	můžete	dávat	do	jakýchkoliv	plastových	pytlů	–	nemusí	být	žluté	„obecní“.		
I	nadále,	tak	jako	doposud,	můžete	využívat	k	třídění	odpadu	barevné	kontejnery	na	separovaný	odpad	–	plast,	papír,	
sklo	čiré	a	barevné	a	na	ulici	Holanova	i	bílý	kontejner	na	použitý	textil,	boty,	hračky.	Dík	patří	všem	občanům,	kteří	
takto	třídí!

•	 Byla	 provedena	 celoplošná	 oprava	 částí	místních	 komunikací	Holanova	 a	Haškova.	Na	 těchto	 komunikacích	 byl	
položen	nový	asfaltový	koberec.	Opravu	provedla	firma	Kareta	Bruntál.	Cena	opravy	činila	1.679	tis.	Kč.	Do	konce	září	
letošního	roku	bude	ještě	provedena	oprava	betonové	plochy	mezi	bytovými	domy	č.p.	517,	518	a	519	na	ul.	Družstevní.	
Na	betonovou	plochu	bude	nanesen	nový	asfaltový	kryt	metodou	JET	Patcher.

•	 V	současné	době	pokračuje	realizace	dalších	dvou	investičních	staveb.	Na	stavbě	„Snížení	energetické	náročnosti	
objektu	mateřské	školy	Holanova“	je	dokončena	nová	střecha	na	budově	kuchyně,	zateplení	stropů	suterénu	kuchyně,	
dokončuje	se	zateplení	podlahy	půdy	v	hlavní	budově	školky,	je	proveden	nový	vstup	do	školky,	před	dokončením	je	
zateplení	všech	obvodových	stěn.	Po	demontáži	lešení	bude	dále	dokončeno	zateplení	soklů	a	oddrenážování	budovy	
kuchyně.	Na	stavbě	„Objekt	č.p.	137	Česká	Ves“	(hasičská	zbrojnice,	technické	zázemí	obce)	pokračují	stavební	práce	
uvnitř	i	vně	objektu	–	uvnitř	nová	sociální	zařízení,	příruční	sklady,	místnost	pro	garážování	hasičských	aut,	vně	objektu	
nová	fasáda,	oprava	střechy,	příprava	otvorů	pro	osazení	nových	vrat	a	oken.	První	stavbu	provádí	stavební	firma	Trave-
ko	96	s.r.o.,	Lipník	nad	Bečvou	a	druhou	stavební	firma	ZETOS	s.r.o.,	Velká	Kraš.

•	 Pro	obce	okresu	Jeseník	byla	v	Supíkovicích	otevřena	nová	kompostárna.	Slouží	pro	ukládání	obecní	zeleně	a	bi-
oodpadu	od	občanů.	V	dalších	číslech	ČVZ	budete	postupně	informováni	o	detailech	svozu	bioodpadu.	Bioodpad	je	již	
možno	odevzdávat	i	v	našem	sběrném	dvoře.	
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PODZIMNÍ ÚKLID

od 20.10. – 22.10. stanoviště
 - ul. Kpt. Jaroše
 - ul. Haškova – u separovaných kontejnerů
 - ul. Makarenkova – parkoviště před hřištěm
 - ul. Makarenkova – škola  
 - ul. Jánského – Jednota 

od 23.10. – 26.10. stanoviště
 - ul. U Zahradnictví při vjezdu ke skleníku
 - ul. U Norkárny 
 - ul. Jánského bytovky č.p. 409 – 410
 - ul. Polská – u lesácké ubytovny
 - ul. Polní – parkoviště u firmy Agro

od 27.10. – 29.10. stanoviště 
 - ul. Za Řetězárnou – kolonka
 - ul. Družstevní
 - ul. Polská č.p. 283 
 - ul. Polská u Králíka 
 - ul. Skalní

od 30.10. – 03.11. stanoviště
 - ul. Jesenická – naproti p. Svačiny
 - ul. Jánského – hasičská zbrojnice 
 - ul. Holanova – kotelna 
 - ul. Jánského – parkoviště u Řetězárny 
 - ul. Jesenická – u garáží

Kontejnery na podzimní úklid
říjen - listopad r. 2014

Do kontejnerů PATŘÍ:  hrabanka, klestí, listí 
Do kontejnerů NEPATŘÍ: nebezpečný a velkoobjemový odpad !!

Svoz	bude	probíhat	ve	dnech	a	na	těchto	stanovištích:	

Oznámení o době a místě konání voleb do Zastupitelstva obce Česká Ves 
ve dnech 10. a 11. října 2014

podle	§	29	zákona	č.	491/2001	Sb.,	o	volbách	do	zastupi-
telstev	obcí	a	o	změně	některých	zákonů	ve	znění	pozděj-
ších	předpisů:

1.	Volby	do	zastupitelstev	obcí	se	uskuteční
	 v pátek dne 10. října 2014 od 14.00 do 22.00 

hodin a v sobotu dne 11. října 2014 od 8.00 do 
14.00 hodin

2.	Místem	konání	voleb
	 ve	volebním	okrsku	č.	1	je	volební	místnost	-	společen-
ská	místnost	v	Základní	škole	Česká	Ves,	Makarenkova	
414,	Česká	Ves	pro	voliče	s	trv.	pobytem	v	ulicích:

 Haškova, Hrubínova, Jesenická, K Nádraží, Kavko-
va, Kpt. Jaroše, Makarenkova, Severní, Sportov-
ní, Tichá, U Norkárny, U Turbíny, U Zahradnictví 

 ve	volebním	okrsku	č.	2	je	volební	místnost	-	společen-
ská	místnost	v	Řetězárně	a.s.,	Polská	48,	Česká	Ves	pro	
voliče	s	trv.	pobytem	v	ulicích:

	 Družstevní, Holanova, Jánského, K Zahrádkám, 
Kubínova, Malá, Polní, Polská, Skalní, Úzká, Vě-
trná, Za Řekou, Za Řetězárnou

3.	Voliči	bude	umožněno	hlasování	poté,	kdy	prokáže	svou	
totožnost	 a	 státní	 občanství	 České	 republiky	 (platným	
občanským	průkazem	nebo	cestovním	pasem	České	re-
publiky),	nebo	totožnost	a	státní	občanství	státu,	jehož	
občané	 jsou	oprávněni	volit	na	území	České	 republiky	
dle	§4	odst.	1	(průkazem	o	povolení	k	pobytu).

4.	Každému	voliči	budou	dodány	3	dny	přede	dnem	konání	
voleb	do	zastupitelstev	obcí	hlasovací	 lístky.	Ve	dnech	
voleb	do	zastupitelstev	obcí	volič	může	obdržet	hlasova-
cí	lístky	i	ve	volební	místnosti.

5.	Každý	 volič	 se	musí	 před	hlasováním	odebrat	 do	pro-
storu	určeného	pro	úpravu	hlasovacích	lístků,	jinak	mu	
okrsková	volební	komise	hlasování	neumožní.

6.	Za	pořádek	ve	volební	místnosti	a	v	jejím	bezprostřed-
ním	okolí	odpovídá	předseda	okrskové	volební	komise.	
Jeho	pokyny	k	zachování	pořádku	a	důstojného	průbě-
hu	hlasování	jsou	závazné	pro	všechny	přítomné.	

Obecní úřad Česká Ves
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Pečovatelská služba je tu pro vás, naším úkolem je vaše spokojenost a služba 
podle vašich přání a potřeb
O	 jejím	poslání	a	 rozsahu	poskytovaných	služeb	vás	budeme	podrobněji	 informovat	3x	 ročně.	 Jinak	nás	najdete	na	
webových	stránkách	obce	a	ve	vitrínce	u	OÚ.
Adresa:	
Dana	Vaiglová,	vedoucí	DPS	Česká	Ves,	Jánského	76,	790	81	Česká	Ves,	tel.:	584	428	403	-	kl.	20,	mobil:	605	920	180

Dožínky v Olszance
V	neděli	14.	září	2014	se	Rada	obce	
zúčastnila	 dožínek	 v	 polské	 partner-
ské	obci	Olszanka.	Tato	oslava	sklizně	
se	v	Olszance	konala	poprvé,	protože	
každým	 rokem	 je	 pořadatelem	 jiná	
obec	powiatu	(okresu).	Dožínky	zača-
ly	slavnostním	průvodem	dožínkových	
korun	jednotlivých	obcí.	Po	slavnostní	
mši	 svaté	následoval	 bohatý	 kulturní	
program,	který	trval	do	pozdních	ve-
černích	hodin.

Petr Mudra 

Oprava budovy fary
V	České	Vsi	začala	rekonstrukce	budovy	fary	spojená	s	vy-
budováním	šesti	malometrážních	bytů	(chráněného	bydle-
ní).	Primární	účel	je	podat	pomocnou	ruku	spoluobčanům,	
kteří	řeší	otázku	udržitelnosti	nízkých	nákladů	na	bydlení	
(senioři,	nízkopříjmové	skupiny	občanů),	ale	také	pomoci	
překlenout	 tíživou	 situaci	 těm,	 kdo	potřebují	 prostor	há-
jeného	 bydlení	 pro	 nový	 začátek.	 Tyto	 byty	 budou	 tedy	
sloužit	i	jako	byty	startovací.	
V	 prvním	 podlaží	 dojde	 k	 vybudování	 tří	 bezbariérových	
bytů	přístupných	výtahovou	plošinou	–	budou	zvlášť	vhod-
né	pro	seniory	a	osoby	s	postižením,	v	podkroví	pak	budou	
další	tři	byty	(bariérové)	přístupné	ze	schodiště.

V	přízemí	budovy	bude	po	celou	dobu	rekonstrukce	i	na-
dále	zachován	provoz	ordinace	dětského	lékaře.	Navíc	po	
rekonstrukci	bude	možný	přístup	výtahovou	plošinou	(od	
zadního	vchodu	budovy)	až	na	chodbu	před	čekárnou	ordi-
nace,	což	jistě	může	pomoci	maminkám	s	kočárky.
Rekonstrukce	 se	 dotkne	 rovněž	 vnějšího	 pláště	 budovy	
(zateplení,	oprava	střechy	s	výměnou	krytiny).
Projekt	 je	 financován	 ze	 2/3	 dotací	 z	 Ministerstva	 pro	
místní	rozvoj	a	z	1/3	vlastními	prostředky	farnosti	a	půjč-
kou.	 Předpokládané	 ukončení	 stavby	 je	 plánováno	 na	
28.02.2015.

P. Pavel Schwarz

Prohlášení Jednotky sboru dobrovolných hasičů Česká Ves
Vážení	spoluobčané,
v	 poslední	 době	 několikrát	 nastal	 problém,	 kdy	 se	 obcí	
prohnala	průtrž	mračen	a	voda	začala	zaplavovat	některé	
domy	a	sklepy.	V	takovém	případě	si	někteří	z	vás	vyžádali	
pomoc	 hasičů.	 Samozřejmě	 vše	 funguje	 tak,	 že	 občané	
zavolají	na	linku	150	nebo	na	číslo	112	a	následně	Krajské	
operační	středisko	(KOPIS)	na	místo	vyšle	hasiče.	Do	kon-
ce	loňského	roku	to	fungovalo	tak,	že	v	takovém	případě	
spolu	s	Hasičským	záchranným	sborem	(HZS)	vyjížděla	mi-
nimálně	i	místní	jednotka	hasičů.	V	letošním	roce	bohužel	
pravděpodobně	došlo	ke	změnám,	protože	se	nyní	děje	to,	
že	na	místo	události	do	naší	obce	jede	pouze	HZS	a	místní	
jednotku	KOPIS	na	místo	nevyšle.	
Netýká	se	to	ale	jenom	výjezdů	v	případě	velké	vody,	ale	

už	jsme	zaznamenali	dva	„nevýjezdy“	i	v	případě	hlášené-
ho	požáru.	
V	 takovém	případě	 je	vcelku	 logické,	 že	 se	 jako	občané	
ptáte,	kde	byli	místní	hasiči	a	proč	právě	oni	nepřijeli	po-
moct.	Věřte,	že	bychom	rádi	pomohli,	od	toho	zde	jsme,	
ale	pokud	nás	na	místo	nevyšle	KOPIS,	sami	vyjet	nemů-
žeme.	Opravdu	 to	 není	 o	 tom,	 že	 se	 hasiči	 nesešli,	 což	
poměrně	často	v	těchto	případech	posloucháme.
Nyní	pracujeme	na	tom,	aby	vám	v	těchto	případech	moh-
la	být	nápomocna	i	naše	jednotka.	Jakmile	bude	tato	zále-
žitost	dotažena	do	konce,	budeme	vás	informovat.

JSDH Česká Ves
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Českoveské posvícení

V	sobotu	20.	září	2014	se	konalo	před	hotelem	Zlatý	Chlum	
tradiční	Českoveské	posvícení.	Pro	občany	bylo	připrave-
né	bohaté	občerstvení	 a	 jiné	 zboží	 ve	 stáncích,	pro	děti	
atrakce	 (skákací	 hrad,	 trampolína).	 O	 kulturní	 program	
se	 postarala	 tanečním	 vystoupením	místní	 dívčí	 skupina	
a	Markéta	Kratochvílová.	S	ukázkou	techniky	se	předvedla	
Policie	 ČR.	Děti	 i	 dospělí	 si	mohli	 vyzkoušet,	 jaké	 to	 je,	
když	jim	příslušník	Policie	nasadí	pouta,	vezme	otisky	prstů	
apod.
Přestože	se	posvícení	díky	počasí,	dobrovolným	pořadate-
lům	a	prodejcům	vydařilo,	mrzí	nás,	že	se	přišlo	podívat	
poměrně	málo	občanů.	

Alena Krčmářová 

První školní den 

Prázdniny	skončily	a	děti	se	opět	vypravily	do	své	školy.	
Pro	děti	mířící	do	školy	od	kamenného	mostu	u	„pozinkov-
ny“	byl	pod	okny	prvního	pavilonu	vybudován	nový	chod-
ník.	 Děti	 tak	 nemusí	 uhýbat	 projíždějícím	 automobilům		
v	nepřehledném	úseku	těsně	před	školou.	(Vzpomínám	si,	
že	když	jsme	kolem	pavilonu	pod	okny	občas	proběhli	my	
jako	děti,	dostali	jsme	od	školníka	vyhubováno.)
První	školní	den	byl	pro	děti	z	prvních	tříd	výjimečný.	Ne-
stává	se	často,	aby	děti	z	přípravné	třídy	nebo	školky	byly	
do	 opravdové	 školy	 převezeny	 vláčkem.	A	 už	 vůbec	 ne,	
pokud	by	to	byl	vláček	Lázeňáček,	který	vozí	děti	na	Čerto-

vy	kameny,	do	Lázní	Jeseník	nebo	do	Jeskyně	Na	Pomezí.	
Vláček	děti	přivezl	na	atletickou	dráhu,	kde	už	je	netrpělivě	
vyhlížela	celá	škola.	Od	druháků	až	po	deváťáky,	od	rodičů	
až	po	učitele,	od	paní	ředitelky	až	po	pana	starostu.
Úvodní	řeč	netrvala	dlouho	a	tak	se	žáci	i	se	svými	třídními	
učiteli	mohli	 rozejít	do	svých	 tříd.	Pro	prvňáky	 i	pro	pří-
pravnou	třídu	bylo	připraveno	také	malé	překvapení.	Dě-
tem	se	úvodní	den	ve	škole	moc	líbil.	Přeji	jim,	aby	i	další	
dny	ve	škole	trávily	s	nadšením.

Roman Janas

Poděkování

Poděkování	za	netradiční	zahájení	školního	roku	patří	Priessnitzovým léčeb-
ným lázním a.s. a obchodnímu řediteli Mgr. Tomáši Rakovi za zapůj-
čení vláčku, který dovezl prvňáčky na slavnostní zahájení. 

Petr Mudra



5

Pedagogický sbor v Řetězárně
Co	 obnáší	 přípravný	 týden,	 ví	 snad	
každý,	kdo	měl	co	dočinění	s	výukou	
na	základní	škole	–	nápor	na	myšlen-
kové	 pochody,	 spousta	 „papírování“,	
výměna	 nástěnných	 ploch,	 školení		
a	také	příjemné	opětovné	setkání	po	
zasloužených	 prázdninách.	 I	 my	 na	
Základní	 škole	 v	 České	 Vsi	 jsme	 na	
tom	 obdobně,	 ovšem	 letos	 nás	 na	
konci	 srpna	 čekalo	 překvapení	 –	 ve-
dení	 školy	 zajistilo	 exkurzi	 do	místní	
továrny	 na	 výrobu	 řetězů	 a	 jiných	
komponentů.
Všichni	 víme,	 že	 právě	 Řetězárna		
v	České	Vsi	patří	ke	stálicím	v	tomto	
oboru,	a	že	se	jako	jedna	z	mála	pro-
vozů	v	širokém	okolí	může	pochlubit	
nepřetržitou	 činností.	 Většina	 obyva-
tel	ji	však	vnímá	spíše	jako	neodmys-
litelnou	součást	místního	koloritu,	ale	

jen	pár	z	nás	mělo	zatím	možnost	se	
„pod	pokličku“	výroby	tohoto	podniku	
podívat.	A	 tak	 jsme	výzvu	zpestřit	 si	
náročnou	přípravu	na	nový	školní	rok	
s	očekáváním	přijali.
Ve	 středečním	 ránu	 jsme	 se	 tedy	
setkali	u	vrátnice,	 kde	si	nás	po	pár	
minutách	 vyzvedl	 personální	 ředitel	
p.	Kočí,	který	nás	nejdříve	zavedl	do	
tzv.	 školící	místnosti.	Tady	nás	čeka-
lo	 milé	 překvapení	 v	 podobě	 uvítá-
ní	 samotným	 generálním	 ředitelem		
p.	Gorolem	a	připraveného	pohoštění.	
Oba	pánové	nám	velice	podrobně	při-
blížili	 fungování	Řetězárny	z	hlediska	
obchodního,	 včetně	 nezbytných	 sta-
tistik.	Poté	si	nás	rozdělili	na	dvě	sku-
piny	a	 již	samostatně	provedli	všemi	
provozy.	Jsem	původně	zástupce	tzv.	
černého	 řemesla,	 takže	 si	 dost	 věcí		

z	tohoto	oboru	dokážu	představit,	ale	
nakonec	 jsem	 byla	 velice	 vděčná	 za	
možnost	 podívat	 se	 takto	 přímo	 do	
provozu.	Oba	pánové	se	nám	skvěle	
věnovali	 a	 bylo	 více	 než	 patrné,	 že	
svou	práci	mají	opravdu	rádi.	Dokon-
ce	nám	zajistili,	abychom	byli	u	prove-
dení	zkoušky	tahem	na	zatím	jediném	
zařízení	svého	druhu	v	Evropě.
Shrnu-li	vše	nejen	za	sebe	–	po	této	
exkurzi	se	již	na	„naši“	místní	továrnu	
řetězů	budu	dívat	zcela	jinýma	očima.	
Očima,	 které	 ji	 nebudou	 vnímat	 jen	
jako	místo,	kde	se	vyrábí	 řetězy,	ale	
kde	 jsou	 lidé,	 kteří	 dokáží	 svou	 pílí,	
cílevědomostí	 a	 zapálením	 pro	 svou	
práci	dokázat	i	v	dnešní	době,	že	my	
Češi	máme	„zlaté	ruce“…

Za pedagogický sbor ZŠ Česká Ves 
Mgr. Jarmila Procházková

Oslava 50. výročí otevření nové pavilónové školy
V	sobotu	6.	září	2014	proběhla	v	Základní	škole	Čes-

ká	Ves	oslava	50.	výročí	otevření	nové	pavilónové	školy.	
Pozvaní	hosté	obdrželi	hned	při	vstupu	do	školy	program	
celého	 odpoledne	 a	 po	 podpisu	 do	 návštěvní	 knihy	 byli	
uvedeni	do	školní	 jídelny.	Úvodní	slovo	patřilo	pedagogu	
J.	Š.	Trunečkovi,	který	také	provázel	celým	programem.
Po	 zahajovací	 fanfáře	 si	 vzala	 slovo	 ředitelka	 školy		

Z.	Blišťanová,	starosta	obce	P.	Mudra	a	také	bývalý	ředitel	
školy	a	 starosta	obce	 J.	 Jermář.	Následovalo	 vystoupení	
žáků	školy.	Nejprve	žáků	2.	třídy	s	paní	učitelkou	P.	Mudro-
vou,	a	poté	i	školního	divadelního	souboru	Dramaťák	pod	
vedením	J.	Š.	Trunečka.
U	příležitosti	oslav	50.	výročí	byl	představen	i	výroční	

Almanach,	který	prezentovala	paní	učitelka	L.	Steigerová.
Dalším	bodem	oslav	bylo	představení	absolventů	školy	

z	řad	úspěšných	sportovců	a	umělců.	Pan	R.	Janas	uvedl	
video	 –	 prezentaci	 sportovců,	 kteří	 byli	 žáky	 této	 školy.	
Jmenuji	pár	z	nich	–	např.	dlouholetý	reprezentant	v	bi-

atlonu	Petr	Garabík	nebo	zlatý	z	paralympiády	v	Aténách	
2004	Marcel	Pipek	a	mnoho	dalších.
Kulturní	 vystoupení	 absolventů	 ZŠ	 měla	 na	 starosti		

I.	Jásková.	Vystoupila	Veronika	Pazderová,	rodina	Hanulí-
kova	a	známá	sopranistka	Marta	Reichelová.
Po	ukončení	oficiálního	programu	následovala	prohlídka	

školy,	výstavy	prací	žáků	a	historických	fotografií.	V	Ičku	
byla	 pro	 návštěvníky	 připravena	 káva,	 čaj,	 občerstvení		
a	možnost	nahlédnutí	do	školních	kronik.	V	nedaleké	bu-
dově	Jednoty	byly	připraveny	exponáty	 týkající	se	života	
obce.	Protože	 se	 zde	dříve	nacházela	 škola,	bylo	možné	
podívat	se	 i	do	bývalých	tříd,	které	sloužily	svému	účelu	
asi	160	let.
Po	 skončení	 prohlídky	 školy	 následoval	 raut	 a	 občer-

stvení,	bývalí	učitelé,	zaměstnanci,	ale	i	ti	současní	spolu	
zavzpomínali	na	doby	dávno	minulé.	
A	bylo	na	co	vzpomínat…

Roman Janas
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Den otevřených dveří ve staré škole v České Vsi
V	sobotu	6.	září	2014	proběhl	u	příležitosti	50.	výročí	

otevření	pavilónové	Základní	školy	v	České	Vsi	Den	otevře-
ných	dveří	ve	staré	škole,	nyní	Jednotě.	Byla	to	příležitost	
sejít	se	a	podívat	se	do	míst,	kde	jsme	mnozí	prožili	své	
školní	začátky.	Byla	to	také	příležitost	shlédnout	fotografie	
z	té	doby	a	zavzpomínat	na	své	učitele,	vychovatele	a	spo-
lužáky.	Objevily	se	i	fotografie	ze	života	farnosti,	ochotnic-
kého	divadla,	oddílu	kopané	apod.	Velmi	pěkná	a	rozsáhlá	
je	expozice	o	Oškerově	dechovce,	jejíž	život	byl	úzce	spjat	
s	životem	naší	obce.	Celá	expozice	je	jen	nástinem	toho,	
co	naše	obec	prožila	a	co	se	zde	dělo	od	r.	1945.	
Tuto	akci	 navštívilo	 cca	100	návštěvníků	a	 všichni	 se	

shodli	na	tom,	že	by	bylo	vhodné	toto	období	lépe	zpra-
covat	 a	 zaznamenat	 pro	 budoucí	 generace	 a	 že	 v	mno-
ha	 rodinách	 jsou	 cenné	 doklady	 o	 tom,	 jak	 se	 zde	 žilo		
a	co	se	dělo.	Je	na	nás,	jak	s	těmito	fotografiemi,	různými	
věcmi	denního	života	naložíme.	Mohly	by	se	stát	svědky	
historie	 naší	 obce!	 Také	 se	 shodli	 na	 tom,	 že	 uprostřed	
obce	je	nevyužitý	a	pro	nás	starší	historicky	cenný	prostor		
a	bylo	by	velmi	pěkné,	kdyby	zde,	v	prostorách	staré	školy,	
vzniklo	naše	obecní	muzeum,	klubovny	pro	občany	všech	
věkových	kategorií,	místní	informační	centrum,	knihovna…	
Vážení	spoluobčané,	

v	roce	2016	bude	naše	obec	slavit	600	let	trvání.	Jistě	se	

bude	zvažovat,	jak	toto	výročí	oslavit,	co	zrealizovat.	Bylo	
by	prozíravé	zamyslet	 se	v	 této	 souvislosti	 i	nad	případ-
ným	 využitím	 staré	 školy,	 připravit	 podklady	 pro	 diskuzi		
a	posléze	i	realizaci.	
Závěrem	 bych	 ráda	 poděkovala	 všem,	 kteří	 přiložili	

ruku	k	dílu,	aby	bylo	možné	den	otevřených	dveří	realizo-
vat,	ať	se	jednalo	o	úklid,	poskytnutí	fotografií	a	drobných	
exponátů	nebo	o	napečení	dobrot	a	v	neposlední	řadě	platí	
poděkování	 i	 těm,	 kteří	 si	 našli	 čas	 do	 staré	 školy	 přijít		
a	pobesedovat.	

Za pořadatele Milena Novotná 
Předseda DV Jednoty Česká Ves

50 let pavilónové školy v České Vsi
(jak to tenkrát bylo – paměti ředitele) – pokračování 
Než	 budu	 pokračovat,	 chci	 touto	

cestou	poděkovat	všem,	kteří	se	podí-
leli	na	oslavě	50.	výročí	založení	ško-
ly,	 zvláště	 paní	 ředitelce	 Blišťanové		
a	celému	pedagogickému	sboru,	který	
tuto	oslavu	připravil.	
Bylo	to	důstojné.	Moc	mě	potěšila	

účast	kolegů,	kteří	na	škole	působili.	
Potěšila	 mě	 i	 účast	 prvního	 školní-
ka	 pana	 Škrabánka,	 pana	 Františka	
Tomáška	 –	 emeritního	 ředitele	 ZŠ		
v	 Brandýse	 nad	 Labem	 –	 předsedy	
výběrové	 komise	 na	 místo	 ředitele	
naší	ZŠ.	Oceňuji	 i	vydání	Almanachu	
k	 50.	 výročí	 otevření	 školy.	 Škoda	
je,	 že	se	nedochovalo	více	materiálů		
z	dřívější	doby,	o	který	škola	přišla	při	
povodních	(byl	uchováván	v	prostoru	
kotelny).	Škoda,	byla	to	spousta	ma-
teriálů	i	filmů	z	té	doby.	
Když	se	slavilo	20	let	školy,	tak	se	

konala	 v	 jídelně	 výstava	 prací	 žáků	
školy,	 která	 měla	 vysokou	 úroveň.		
V	lázních	v	Kongresovém	sále	se	ko-
nal	koncert	k	tomuto	výročí.	Konal	se	
za	účasti	rodičů	školy,	veřejnosti	z	Je-
seníku	i	lázeňských	hostů.	
Zapsáno	 v	 kronice:	 V	 první	 části	

vystoupili	bývalí	 a	 současní	 žáci	naší	
školy:	Šárka	Nováková	–	učitelka	LŠU	
–	klavír,	Jiří	Jermář	–	student	gymná-
zia	 Jeseník	 –	 trubka,	 Irena	Veselá	 –	
žákyně	školy	–	klavír,	Pavel	Hrda	–	žák	
školy	–	housle,	Milan	Domes	–	student	
konzervatoře	Ostrava	–	pozoun,	Miro-
slav	Blažek	–	student	gymnázia	Jese-
ník	–	 tuba,	 Jana	Jermářová	–	absol-
ventka	konzervatoře	Brno	a	studentka	
JAMU	Brno	–	klavír,	dechové	kvarteto:	
Jiří	 Jermář,	 Roman	 Ponča	 –	 trubky,	
Pavlína	Valicová	–	pozoun,	Hana	Čer-
máková	–	lesní	roh	–	všichni	studenti	
Gymnázia	 Jeseník.	 Jako	 hosté	 Miro-
slav	 Drescher	 –	 trubka	 a	 profesorka	
Vladimíra	Křepelková	–	klavír.	Ve	dru-
hé	části	koncertu	vystoupily	pěvecké	
sbory	Řetízek	pod	vedením	Františka	
Hrdy	a	jako	host	krnovský	dětský	pě-
vecký	 sbor	 pod	 vedením	 profesorky	
Odstrčilové.	
Koncert	 měl	 vysokou	 uměleckou	

úroveň,	navštívený	i	 lázeňskými	hos-
ty,	kteří	jej	takto	hodnotili.	Bylo	to	dů-
stojné	oslavení	20.	výročí	školy.	
20	 let	 působili	 na	 škole	 učitelé:	

pan	Zavadil,	 pan	 Jermář,	 paní	 Luke-

šová,	 paní	 Jermářová,	 paní	 Svačino-
vá,	 paní	 Kozáková,	 paní	 Vítová.	 15	
let	 a	 více	paní	Dvořáková	 (19),	paní	
Secová	(18),	paní	Junková	(16),	pan	
Hrda,	 paní	Hrdová	 (15),	 paní	Holeč-
ková	(15).	
Na	oslavě	50	 let	 školy	byla	velmi	

působivě	 a	 pěkně	 prezentována	 re-
prezentace	žáků	školy	ve	sportovních	
odvětvích	 (autoři	 pan	 Svačina,	 pan	
Janas	 a	 další).	 Bylo	 by	 dobré	 něco	
podobného	dát	dohromady	o	žácích,	
kteří	 působili	 nebo	 působí	 v	 umění	
(hudebním).	Řada	z	nich	jsou	aktivní	
umělci	a	dosahují	významných	úspě-
chů.	
	 Jsem	rád,	že	se	vše	k	50.	vý-
ročí	podařilo	a	dík	patří	i	současnému	
vedení	obce.	Všem	přeji	hodně	zdraví	
a	dále	věnujte	přízeň	a	podporu	naší	
základní	škole.	

Mgr. Jindřich Jermář
(autor je bývalý ředitel ZŠ  

a exstarosta obce)  
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	 Využili	 jsme	příležitosti	položit	pár	
otázek	Ing.	Bořivoji	Minářovi,	ob-
čanu	 České	 Vsi,	 zakladateli	 firmy	
CONTECHIN	 s.r.o.,	 v	 minulosti	
spolumajiteli	 a	 GŘ	 úspěšné	 me-
zinárodní	 společnosti	 STOMIX.		
V	nedávné	době	se	také	stal	vice-
prezidentem	Hospodářské	komory	
ČR.	 Zajímaly	 nás	 otázky	 vztahu	
podnikatelské	 samosprávy,	 muni-
cipality	a	státu.

1. Často ve sdělovacích prostřed-
cích a tisku slyšíme a čteme 
různé názvy hospodářských 
komor. Můžete nám objasnit 
strukturu a princip fungování 
této organizace?  

	 Hospodářská	 komora	 je	 podnika-
telskou	 samosprávou	 založenou	
na	základě	zákona.	Hlavním	cílem	
je	hájit	 zájmy	podnikatelů	včetně	
živnostníků	 a	 poskytovat	 pomoc	
a	servis	pro	rozvoj	podnikání.	HK	
ČR	je	největší	podnikatelskou	sa-
mosprávou.	Více	než	14.000	pod-
nikatelských	 subjektů	 sdružených	
v	 Hospodářské	 komoře	 tvoří	 více	
než	 60%	HDP	 a	 60%	 zaměstna-
nosti	 v	 České	 republice.	 Členění	
Komory	je	takové,	aby	na	okresní,	
krajské	 i	 národní	 úrovni	 byly	 Ko-
mory	(OHK,	KHK,	HK	ČR)	schopny	
být	partnerem	pro	 jednání	se	za-
stupitelstvy	a	vládou.	Činnost	Ko-
mor	není	 financována	 státem	ani	
municipalitami.

2. Jste viceprezidentem Hospo-
dářské komory ČR. Co tato 
funkce obnáší?

	 Kromě	 dlouhodobě	 zastávaných	
postů	 předsedy	 OHK	 Jeseník		
a	 KHK	 Olomouckého	 kraje	 jsem	
byl	letos	v	květnu	zvolen	vicepre-
zidentem	HK	ČR.	Do	mé	 kompe-
tence	 patří	 průmysl,	 zahraniční	
vztahy	 a	 podpora	 exportu.	 Nej-
více	 času	 mi	 nyní	 zabírá	 činnost	
ve	 prospěch	 zahraničních	 vzta-
hů	a	podpory	exportu.	Sem	patří	
mj.	 jednání	 se	 zástupci	 ambasád	
cizích	 zemí	 v	 ČR,	 jednání	 s	 part-
nerskými	 zahraničními	 komorami	
a	 v	 neposlední	 řadě	 vedení	 pod-
nikatelských	 misí	 doprovázejících	
politiky	na	zahraničních	jednáních.

3.	Jaký význam mají zahraniční 
mise pro podnikatele a stát, co 
je náplní misí, do jakých zemí 
například, jak jsou financová-
ny a co se od nich očekává? 

	 Vše	 vychází	 z	 potřeby	 naplnit	
státní	 kasu,	 což	 se	 z	 drtivé	 vět-
šiny	 děje	 z	 daní	 podniků	 a	 jejich	
zaměstnanců.	 Snažíme	 se	 pod-
nikům	 pomoci	 otevírat	 dveře	 na	
zahraniční	 trhy.	 80%	 HDP	 České	
republiky	 je	 tvořeno	 exportem.	
Hlavním	 tahounem	 exportu	 jsou	
průmyslové	 podniky,	 především	
pak	 strojírenství,	 výroba	 vozidel	
a	 energetika.	 Podniky,	 které	 se	
účastní	doprovodných	misí,	si	pla-
tí	 většinu	 nákladů.	 V	 některých	
případech	 mají	 úlevu	 na	 platbě	
dopravy	(při	cestě	vládním	speciá-
lem)	případně	další	úlevy	při	pořá-
dání	misí	s	větší	vládní	podporou.		
V	loňském	roce	uspořádala	HK	ČR	
15	doprovodných	misí	 celkem	do	
23	zemí	s	celkovou	účastí	cca	350	
podnikatelských	subjektů.

4. Jaké mise proběhly v letošním 
roce? Byl z některé z nich již 
pozitivní dopad pro ČR? 

	 V	 letošním	roce	proběhly	mise	do	
Ázerbájdžánu,	Gruzie,	Číny,	Turec-
ka,	Íránu.	Připravují	se	mise	do	Pá-
kistánu,	Japonska,	JAR,	Číny,	Jižní	
Koreje	 atd.	Obchod	 je	 především		
o	 vztahu	 a	 důvěře.	 Prezentace	
českých	 podnikatelů	 a	 České	 re-
publiky	jako	spolehlivého	partnera	
pro	 byznys	 je	 velkým	 přínosem.	
Hmatatelné	výsledky	v	podobě	za-
kázek	 a	 peněz	 přicházejí	 později.	
Zvláště	východní	trhy	vyžadují	 tr-
pělivost	a	empatii.

5. Jaký máte názor na současnou 
ukrajinskou krizi a jak ovliv-
ňuje a může ovlivnit podniká-
ní v regionu a na Jesenicku? 

	 Kolize	 mezi	 Ukrajinou	 a	 Ruskem	
je	velkým	neštěstím	pro	všechny,	
především	 pak	 pro	 obyčejné	 ob-
čany.	 Ruské	 sankce	 a	 protisank-
ce	 poškodí	 všechny	 zúčastněné.	
Můžeme	 jen	doufat,	 že	se	podaří	
vztahy	urovnat	 dříve,	 než	 sankce	
poškodí	 vzájemné	 lidské	 a	 ob-
chodní	vztahy	fatálním	způsobem.	

Rozhovor s Ing. Bořivojem Minářem, viceprezidentem 
Hospodářské komory ČR

Hospodářská	 komora	 se	 snaží	
jednat	 se	 svými	protějšky	 v	Rus-
ku	 a	 udržet	 tak	 pozitivní	 vztahy	
mezi	podnikateli	obou	zemí.	Nový	
prezident	HK	ČR	Vladimír	Dlouhý	
(někdejší	 ministr	 průmyslu)	 se	
setká	 s	 ruským	 prezidentem	 ko-
mory	v	Moskvě.		Rusko	ukrajinská	
krize	se	může	dotknout	i	podniků		
z	Jesenicka.	I	zde	platí,	že	je	třeba	
primárně	vyvinout	maximální	úsilí	
pro	udržení	vazeb	a	paralelně	také	
hledat	nová	odbytiště	pro	podniky	
výrazně	orientované	na	export	do	
těchto	zemí.

6. Co si myslíte, že by v nejbliž-
ších měsících a letech potře-
bovala nejvíce Česká republi-
ka a Jesenicko? 

	 Česká	 republika	 potřebuje	 přede-
vším	 stabilitu	 a	 schopné	 vedení	
země,	 způsobilé	 identifikovat	 po-
třeby	 a	 nalézt	 způsoby,	 jak	 tyto	
potřeby	 zrealizovat.	 Obdobně	 to	
platí	i	o	Jesenicku.	Na	úrovni	měst	
a	 obcí	 je	 třeba	 identifikovat	 po-
třeby	 občanů	 i	 podnikatelů,	 sna-
žit	 se	 hledat	 synergie	 a	 vytvářet	
prostředí	pro	spolupráci	a	společ-
né	 zájmy.	 Žijeme	 v	 krásné	 zemi		
a	zajímavém	regionu.	Bez	přehá-
nění	 říkám	 –	 Česká	 republika	 je	
nejlepší	 zemí	 pro	 život.	 Musíme	
však	dát	prostor	slušným	a	schop-
ným	a	vytěsnit	 povídálky	a	para-
zity.

Redakce ČVZ
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Fotbalový turnaj O pohár starosty obce a činnost oddílu 
SK Řetězárna – fotbal 
Vážení	občané,
dovolte,	abychom	vás	seznámili	s	činností	našeho	oddílu	
SK	 Řetězárna	 –	 fotbal	 v	 průběhu	 druhého	 pololetí	 roku	
2014.	Náš	oddíl	v	letní	přestávce	zorganizoval	mezinárodní	
turnaj	mužů	v	kopané	O	pohár	starosty	obce,	který	se	ko-
nal	19.	července	2014	a	zúčastnila	se	jej	mužstva	SK	Ře-
tězárna,	bývalí	hráči	SK	Řetězárna,	TJ	Písečná	a	mužstvo	
z	partnerské	obce	Olzsanka.	Akce	se	celkově	velice	vyda-
řila	jak	po	sportovní	tak	po	společenské	stránce.	Vítězem	
turnaje	 se	 stalo	mužstvo	Olzsanky	před	našimi	bývalými	
hráči.	Na	třetím	místě	se	umístilo	mužstvo	SK	Řetězárna		
a	 čtvrté	 místo	 obsadila	 TJ	 Písečná.	 Večer	 se	 uskutečnil	
koncert	skupiny	Citron	Revival,	kde	se	všichni	dobře	bavili.	
Po	tomto	turnaji	se	všechna	naše	mužstva	začala	připravo-
vat	na	start	nové	sezóny	2014/15.
V	našem	oddíle	 působí	 v	 současné	době	7	mužstev	–	5	
mládežnických	a	2	mužů.	Naši	nejmenší	hrají	okresní	pře-
bor	mladších	přípravek.	V	tomto	mužstvu	startují	hráči	6-8	
letí	pod	vedením	trenérů	Lukáše	Juríčka	a	Pavla	Dvorníka.	
Naše	starší	přípravka	hraje	 také	okresní	přebor.	V	 tomto	
mužstvu	hrají	hráči	ve	věku	8-10	let	pod	vedením	trenérů	
Lukáše	Juríčka	a	Pavla	Dvorníka.
Od	nové	sezóny	2014/2015	máme	dvě	družstva	žáků,	kte-
rá	hrají	okresní	přebor	žáků	malou	formu.	A	mužstvo	žáků	
hraje	pod	vedením	trenérů	Romana	Michálka	a	Jaroslava	
Kočího.	B	mužstvo	hraje	pod	vedením	trenéra	Kamila	Do-
stála.
Mužstvo	 dorostu	 hraje	 okresní	 přebor	 spolu	 s	 družstvy		
z	okresu	Šumperk.	Mužstvo	dorostu	trénuje	Martin	Babčák.	

Působení	 našich	 mládežnických	 oddílů	 je	 možné	 hlavně	
díky	obci	Česká	Ves,	která	na	mládež	výrazně	přispívá,	za	
to	jí	patří	dík.
Naše	 B	 mužstvo	 hraje	 okresní	 přebor	 a	 po	 4	 výhrách,		
3	remízách	a	6	prohrách	obsadilo	9.	místo.	V	tomto	muž-
stvu	působí	naši	mladí	hráči,	kteří	se	připravují	na	vstup	
do	A	mužstva	i	hráči,	kteří	hrají	jen	pro	radost	z	pohybu.	
Naše	A	mužstvo	startuje	opět	po	několika	letech	v	krajské	
soutěži	v	1.A	třídě	pod	vedením	trenéra	Ivana	Kratochvíla		
a	 vedoucího	mužstva	Miroslava	Kolka.	Po	doplnění	muž-
stva	se	nám	start	do	soutěže	celkem	povedl	a	po	7	kolech	
jsme	s	12	body	za	4	vítězství	a	3	prohry	na	3.	místě.
Závěrem	bychom	chtěli	poděkovat	našim	sponzorům	Řetě-
zárna	a.s.	a	obci	Česká	Ves	a	všem,	kteří	podporují	fotbal	
v	naší	obci.	
Více	se	o	našem	oddíle	můžete	dozvědět	na	internetových	
stránkách	www.skretezarna-fotbal.cz.

SK Řetězárna – fotbal

Součástí zájezdu byla i účast na mši s násled-
nou prohlídkou kostela a dalších pamětihod-
ností města Wroclaw

Náš Auto-moto veterán klub na zájezdu – Polsko 28. - 31. srpna 2014

Po náročné prohlídce Katowic chutnala Holba  
z Hanušovic lépe než doma

Jirka Horák nezapřel svůj smysl pro humor  
a pro všechny zapózoval. Nejvíce byl fotografo-
ván účastnicemi zájezdu důchodkyň z Francie.

Text: František Svačina
Foto: Karel Chmelař

Klubíčko ve školce začíná od října
Připomínáme	rodičům	alespoň	dvouletých	dětí,	které	ještě	nenavštěvují	školku,	aby	si	za	námi	přišli	pohrát	se	svými	dět-
mi.	Naše	středeční	hrací	odpoledne	„Klubíčko“	je	vždy	od	14.30	do	16.00	h	v	oddělení	mladších	dětí	v	přízemí.	Děti,	které	
za	námi	pravidelně	chodí	na	návštěvy,	se	při	nástupu	do	MŠ	rychleji	adaptují	na	nové	prostředí,	kolektiv	dětí	a	učitelek.

     

Těší se na vás kolektiv MŠ Holanova
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Úspěch žáků Tanečního studia LB na 11. mistrovství Evropy a 1. světovém 
šampionátu v mažoretkovém sportu v Chorvatsku v Poreči

Nohejbalový turnaj O pohár starosty obce

Za	 výrazné	podpory	 obce	Česká	Ves	
pořádal	v	sobotu	9.	srpna	2014	JUBO	
Jeseník	 s.r.o.	 a	 SK	Řetězárna	 tradič-
ní	 turnaj	 nohejbalu	 trojic	 O	 pohár	
starosty	 obce.	 Vzhledem	 k	 tomu,	 že	
pro	 většinu	 fotbalistů	 již	 začala	mis-
trovská	sezona,	turnaje	se	zúčastnilo	
jen	 5	 družstev,	 ale	 zase	 v	 nebývalé	
kvalitě.	 Většina	 zápasů	 skončila	 1:1		
a	 o	 postupu	pak	 rozhodoval	 jen	 po-
měr	míčů.	V	tomto	turnaji	nezáleželo	
na	tom,	kdo	nakonec	zvítězil,	ale	bylo	
to	 o	 tom,	 že	 v	 tuto	 sobotu	 aktivně	
sportovali	mladí	i	dříve	narození	a	i	za	
úmorného	vedra	všichni	předvedli	své	
kvality.	

Pavel Michálek

Závody	se	konaly	pod	hlavičkou	me-
zinárodních	 asociací	 MWF	 (Majorett-
sport	World	Federation)	a	IMA	(Inter-
national	 Majorette	 sport	 Asociation)	
ve	dnech	28.-31.08.2014.
A	bylo	se	na	co	dívat	–	celkem	se	před-
stavilo	přes	3000	tanečníků	z	15	států		
včetně	 Jihoafrické	 republiky	 v	 téměř	
sedmistech	choreografiích.	
Mezinárodní	porota	hodnotila	výkony	
soutěžících	 v	 několika	 kategoriích	 –	
mezi	hlavní	kategorie	patří	skupinové	
skladby	 s	 hůlkou	 (baton)	 a	 třásněmi	
(pom	pom),	kde	se	soutěží	v	tzv.	de-
filé	 –	 pochod	 s	 náčiním	 a	 v	 tzv.	 pó-
diu,	 což	 je	 pódiová	 skladba.	 Vítězná	
skupina	se	určí	součtem	bodů	v	obou	
kategoriích.	 Další	 bohatě	 zastoupe-
nou	skupinou	jsou	sólo	formace,	kde	
děvčata	soutěží	s	náčiním	buď	sólově	
nebo	ve	dvojici/trojici	či	malé	skupin-
ce	 do	 sedmi	 členů.	 Porota	 hodnotí	
techniku	 práce	 s	 náčiním,	 provedení	
skladby	a	choreografii.	
Celé	 závodní	 klání	 je	 velmi	 náročné,	
tanečníci	 vstávají	 v	 brzkých	 ranních	
hodinách,	 během	 dne	 startují	 ve	
svých	disciplínách,	trénují	s	ostatními,	
povzbuzují	a	do	postele	se	dostanou	
pozdě	večer,	někdy	i	kolem	půlnoci.	
Naše	děvčata	a	chlapec	se	však	v	ob-

rovské	 konkurenci	 neztratili	 a	 doká-
zali,	 že	na	 Jesenicku	má	 tento	 sport	
velkou	tradici.	
Ve	skupinách	poprvé	v	historii	studia	
získala	 skupina	Majolenky	 (kategorie	
kadetky	 do	 11	 let)	 zlato	 s	 náčiním	
pom	pom	i	baton	a	stala	se	Světovým	
šampionem	 v	 mažoretkovém	 sportu	
pro	rok	2014.	Skupina	Rozárek	získa-
la	zlato	s	náčiním	pom	pom	a	náleží	
jí	 titul	 Světového	 šampiona	 v	 kate-
gorii	 juniorek	 (od	 12	 do	 14	 let).	 Je-
jich	skladba	měla	nejvyšší	hodnocení		
v	 celé	 soutěži,	 a	 to	 i	 při	 srovnání		
s	kategorií	nejstarších	děvčat.	
Děvčata	 zabodovala	 i	 v	 sólových	vy-
stoupeních	 a	 z	 18	 choreografií	 bylo	
deset	medailových.	
Česká	 Ves	 měla	 mezi	 nimi	 silné	 za-
stoupení	–	Vendulka	Beňová	–	stříbro	
v	 miniformacích	 pom	 pom	 kadetky,	
Gábina	 Bedečová	 a	 Berenika	 Novot-
ná	–	zlato	v	miniformacích	pom	pom	
juniorky	a	bronz	v	miniformaci	baton,	
Berenika	 Novotná	 zlato	 se	 sólovým	
vystoupením	pom	pom	juniorky	a	stří-
bro	v	triu	pom	pom	juniorky.	
Takový	 úspěch	 by	 nebyl	 možný	 bez	
vydatné	 podpory	 sponzorů	 –	 Města	
Jeseník,	 Olomouckého	 kraje,	 rodičů		
a	dalších	příznivců.	

Děkujeme	 tímto	 obci	 Česká	 Ves	 za	
poskytnutý	příspěvek,	který	byl	použit	
na	nákup	soutěžního	náčiní	pro	děti.	

Monika Novotná 
Sdružení rodičů tanečního studia Jeseník  
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PÁTÉ PŘES DEVÁTÉ
•	 V	minulém	čísle	Českoveského	zpravodaje	došlo	k	tiskové	chybě	ve	společenské	kronice.	Touto	cestou	se	omlouváme.

- red -

Inzerce 
Koupím	garáž	v	České	Vsi	nebo	v	jejím	blízkém	okolí	–	cca	do	10	km,	popřípadě	malý	pozemek	vhodný	ke	stavbě	
garáže.	
Nabídněte	–	tel.č.:	603	726	654

SETKÁNÍ S DŘÍVE NAROZENÝMI SPOLUOBČANY

Osvětová	beseda	při	obci	Česká	Ves	pořádá	ve čtvrtek 2. října 2014
tradiční	posezení	s	dříve	narozenými	spoluobčany.

Setkání	se	uskuteční	v sále hotelu Zlatý Chlum od 16 hodin.
Program	a	občerstvení	zajištěno.

Nebudou	rozesílány	osobní	pozvánky.

Tímto zveme všechny naše seniory!

Pozvánka na koncert
Srdečně	vás	zveme	na	koncert	klasické	hudby	v	podání	laureátky	Smetanovy,	
Janáčkovy	soutěže,	držitelky	řady	ocenění	za	interpretaci	české	hudby	-	klaví-
ristky Elišky Novotné – Gazdové	uslyšíte	skladby	českých	mistrů	B.	Smetany,		
V.	Nováka,	J.	Suka,	L.	Janáčka	a	B.	Martinů.	Koncert	se	koná	10. října 2014 
v 19. hodin v Zrcadlovém sále	Priessnitzových	léčebných	lázní	v	Jeseníku.

•	 Naše	škola	momentálně	řeší	bezpečnost	dětí	přicházejících	do	školy.	Cílem	projektu	školy	Na zelenou, aneb jak 
správně a bezpečně do školy	je	vytvořit	bezpečnější	prostředí	v	okolí	školy.	Výstupy	školního	projektu	jsou	například	
–	zmapování	nebezpečných	míst	nebo	dopravní	studie	s	návrhy	konkrétních	opatření	nebo	odstranění	nejnebezpečněj-
ších	míst	při	cestě	do	školy	(např.	vytvořením	nové	přístupové	cesty	ke	škole).	Obec	Česká	Ves	vybudovala	nový	chod-
ník	před	1.	pavilonem,	díky	tomuto	chodníku	bylo	vyřešeno	nejproblematičtější	místo,	co	se	bezpečnosti	přístupu	žáků	
(kteří	přichází	pěšky)	do	školy	týká.	Výstupy	tohoto	projektu	budou	prospěšné	nejen	pro	žáky	naší	školy,	ale	i	pro	rodiče		
a	všechny	občany	obce,	protože	celý	projekt	směřuje	k	realizaci	nejvhodnějších	opatření	ke	zvýšení	dopravní	bezpečnosti	
na	rizikových	místech	českoveské	školy.	Celý	projekt	bude	financován	mimo	Nadaci	Partnerství	také	školou,	obcí	Česká	
Ves,	Radou	rodičů,	spol.	BESIP.

•	 Odložená	akce	Noční výlet za pohádkou	se	bude	konat	za	příznivého	počasí	v pátek 3.10.2014.	Postupný	start	
bude	u	Veterán	muzea	mezi	18.30	a	19.30h!

•	 Práce	na	budování	kanalizace	se	pomalu	blíží	z	Písečné	do	naší	obce.	Měly	by	být	zahájeny	v	podzimních	měsících.
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Narodili se: 

Filip	Haltmar	 20.08.2014

Opustili naše řady: 

Zuzana	Kenížová		 	 65	let	

František	Kadlec		 	 87	let	

Libor	Paseka		 	 63	let	

V měsíci říjnu narozeniny 
oslaví: 

Adela	Antálková		 91	let

Božena	Prstková		 87	let	

Libuše	Zatloukalová		 82	let	

Marie	Valachová		 82	let	

Verona	Jasenská		 81	let	

Milan	Sablík		 	 70	let	

Rudolf	Lacko		 	 65	let	

Emilie	Kolaříková		 65	let	

Jana	Šigutová		 	 65	let

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Vítání občánků
V	sobotu	20.09.2014		proběhlo	v	naší	obci	v	Domě	s	pečovatelskou	službou	
vítání	občánků,	kteří	se	narodili	od	května	letošního	roku.	Z	pozvaných	devíti	
dětí	se	zúčastnilo	pět	dětí	se	svými	rodiči,	sourozenci	a	prarodiči.	Paní	místosta-
rostka	Krčmářová	přivítala	mezi	občany	České	Vsi	Marii	Badiovou,	Jana	Dýmu,	
Filipa	Haltmara,	Ondřeje	Kučeru	a	Valérii	Szkipalovou.	Ke	sváteční	atmosféře	
přispěly	se	svým	kulturním	programem	děti	z	MŠ	Holanova	s	kytarovým	dopro-
vodem	paní	učitelky	Závorové.
Přejeme	všem	dětem	a	 jejich	 rodičům	klidný	život	v	naší	obci	a	v	 rodinném	
životě	lásku,	spokojenost	a	pohodu.	

Obecní úřad Česká Ves

Vzpomínka 

Dne	27.9.2014	 tomu	byly	 3	 roky,	 co	
nás	opustila	po	dlouhé,	těžké	nemoci	
naše	maminka,	babička	a	prababička,	
paní	Brigita	Pavlovičová	z	České	Vsi.
Za	celou	rodinu	vzpomíná	dcera	Olga	
s	rodinou.		

Jednání Zastupitelstva obce
V	době	uzávěrky	tohoto	čísla	ČVZ	se	
konalo	poslední	jednání	Zastupitestva	
obce	ve	volebním	období	2010-2014.	
Bližší	informace	v	příštím	čísle	ČVZ.
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Měsíčník obce Česká Ves - adresa: Jánského 341, 790 81 Česká Ves, IČ: 636037, Tel.: 584 459 090, e-mail: info@cves.cz, http://www.cves.cz
Evidováno pod č. MK ČR E 14473. Připravuje redakční rada ve složení: Zdeněk Černý, Lucie Malá, Kateřina Čermáková, Jitka Marcinová, Mgr. Dagmar Černilová, Roman Janas, Martina Guzejová.

Příspěvky, připomínky a náměty podávejte na uvedené adrese, nebo osobně na obecním úřadě.
Redakce si vyhrazuje právo v případě potřeby příspěvek zkrátit nebo upravit. Názory v příspěvcích se nemusí shodovat s názory vydavatele.

Plošná inzerce a reklamy podnikatelů: 10 Kč / 1 cm2 bez DPH. Řádková inzerce občanů České Vsi zdarma. Uzávěrka vždy k 18. příslušného měsíce.
Náklad 1000 ks. Zdarma. Grafická úprava, sazba a tisk: Studio-4, s. r. o. Toto číslo vyšlo: 30. září 2014.

KŘÍŽOVKA PRO CHVÍLE POHODY Vodorovně:
A.	promenáda,	kramář,	ruské	město
B.	tělo,	rodiště	TGM,	Oldřich	(domácky)	
C.	ruský	veletok,	druh	lihoviny,	rumunská	
řeka,	úmysl	(U=Ú),	iniciály	klavíristy	Rokla	
D.	 SPZ	 Karviná,	 ukazovací	 zájmeno,	 pís-
meno	„L“,	římská	1,	ekolog	(zkr.),	římsky	
51,	citoslovce	kapání	
E.	léta,	oddává	se	snům,	římsky	100,	po-
hodný,	neobdělané	pole	
F.	MPZ	Španělska,	1.	ČÁST	TEJENKY,	řím-
sky	50
G.	Maxim	(zkr.),	boxerský	výraz,	 chycen,	
kód	Islandu,	starý	(anglicky)
H.	hle	 (nářečně),	 polepení,	 značka	polo-
měru,	pohonná	jednotka,	popěvek	
I.		lepenka	(na	výrobu	papírových	krabic),	
Klub	angažovaných	nestraníků	 (zkr.),	 ko-
lekce	(sada)
J.	 zesílený	zápor,	2.	ČÁST	TAJENKY,	nej-
vyšší	karty	
K.	lesník,	metan,	celek	(slovensky)	
L.	 vysychal,	 citoslovce	 skoku,	 neprovádí	
setí	
M.	pomatenec,	rozkaz,	kloub	ruky	
N.	náš	výrobce	elektrospotřebičů,	sloven-
ská	řeka,	šachový	velmistr,	náš	autobazar,	
opravna	lodí	
O.	 staré	 platidlo,	 skokan	 na	 lyžích	 (pol-
ský),	divadelní	závěs	

Svisle: 
1.	Klub	táborových	ohňů	(zkr.),	sídlo	ruské	
vlády	v	Moskvě,	indiánská	dýmka
2.	orání,	řídící	tyč	(slovensky),	čárový	kód,	
vysoké	karty,	ukazovací	zájmeno	
3.	vynálezce	hlavolamu	kostka,	rychlé	vla-
ky,	kelt	
4.	 krátké	 televizní	 upoutávky,	 vybavení	
větších	lodí,	nosí	dítě	v	náruči	(A=Á)	
5.	 odezva,	 poloviční,	 ruční	 vozík	 (A=Á),	
erko	
6.	usekáváno	kosou,	textilní	plodina,	nalo-
ženo	(zkr.),	pohonné	hmoty	(voj.	zkr.)	
7.	dolina,	pokrývka	hlavy,	větší	Lhotka	
8.	polička	(větší),	rozhazoval	prášek	
9.	klávesa	počítače,	tmaví,	nástupy	
10.	 špulka,	 část	 obličeje,	 podpis	 anony-
ma,	obyvatel	Lašska	
11.	napínals,	druh	obilí,	úplně,	nula	
12.	použila	sůl	(Á=A),	opak	mokřin,	mýdlo	
(anglicky)	
13.	 poklekává,	 nádoby	 na	 pivo,	 otázka		
1.	pádu	
14.	 slezská	 řeka,	 šachta,	 severské	 zvíře,	
část	povozu,	osobní	zájmeno	
15.	vření,	policista,	malá	raketa	

Pomůcky: RUBIK,	ALKAN,	PSKOV,	SOAP,	
BOLS,	EAN,	OLT

Tajenka: 

Číslo 346 …!

Řešení	dnešní	křížovky	doručte	na	OÚ	do	18.10.2014.

Vylosovaný	luštitel	(jméno	v	příštím	čísle)	obdrží	obnos	200,-	Kč	na	OÚ	v	České	
Vsi,	v	kanceláři	č.	1.

Tajenka z čísla 8/2014: Víte, že ve výšce 694 metry nad mořem jste, 
když navštívíte Čertovy kameny?

Vylosována byla: Prudilová Ludmila, Česká Ves 
Blahopřejeme


